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v. Brit Haavardsholm 

Jeg skal nå fortelle litt om hvordan dansen på Julebygda startet og 

hva vi har gjort opp gjennom åra. Mange medlemmer har kommet 

til som ikke vet hvordan det hele henger sammen. 

16. januar 1988 var dugnadsarbeidet ferdig og grendahuset stod 

klart. 

Margit og Kåre Asheim – Modhild og Bernt Heigre – Oddny og 

Andreas Aarsvold så på denne store flotte salen og tenkte at her 

måtte det være fint å ha gammeldans. De fikk låne salen etter mye 

strev - satte i gang og fikk tak i spelemannslaget. Den første dansen 

ble satt i gang den 31. januar 1988. Da kom det 260 dansere. 

Da var det allerede lagt til rette for at disse 3 parene ville fortsette 

med dansen. Og det gjorde de utover våren og høsten. De fant ut at 

de måtte få danserne på kurs for å få skikkelig dreis på det hele. 

Derfor startet det første gammeldanskurset høsten 1988. 

 

 

En historisk dag var mandag den 13. februar 1989. Da ble Julebygda 

gammeldanslag stiftet. 56 medlemmer ble med. 

Formann – Andreas Aarsvold 

Nestformann – Valborg Sunnvor 

Kasserer – Paul Gimre 

Sekretær – Kåre Asheim 

Styremedlem – Modhild Heigre 

Varamenn – Kirsten Fjetland og Johan Skjæveland. 

Det var Lars Strand som ledet valget 

Valgnemnd – Margit Asheim og Arne Haukeland. 
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Den første dansekvelden var allerede fredag den 17. februar på 

grendahuset. Det møtte frem 172 personer. Sandnes spelemannslag 

sto for musikken og det ble god stemning fra første stund. 

Det kom mye mer folk enn forventet så de i komiteen som bodde 

nærmest grendahuset drog hjem og fant mat i fryseboksen. De ville 

ikke ha det på seg at det ble for lite mat, men nok mat har det alltid 

vært. 

I det siste har de engasjert fotograf for å ta bilder av smørbrødene 

slik at vi alle i kjøkkentjenesten skulle dele silda likt og plassere 

persilledusken på rett plass slik at skivene skulle bli mest mulig lik 

fra søndag til søndag.  

Til å begynne med var det dans annenhver mandag, men på grunn 

av stor oppslutning ble det bestemt at det skulle være dans hver 

mandag. Vi betalte 10 kr pr person.  

Søndag 19. mars ble første søndagsdansen arrangert på 

grendahuset og det møtte 247 betalende personer. Sandnes 

spelemannslag stod for spillinga. Og de som stod for opplegg og 

servering denne dagen var: 

Ada og Leif Pedersen – Eva Nordbø og Erling Haara – Ingveig og 

Arne Haukeland og Margit og kåre Asheim. 

Det ble også arrangert dansekurs for barn fra 4. til og med 6. klasse. 

Dette var i kjelleren. Berit og Johan Helland var instruktører på det 

første kurset. På høstkurset som startet 10. september var det 

Reidun og Kirsten som var instruktører. 

2 kurs for voksne ble også arrangert samtidig. 
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Fredag 3. november hadde vi første medlemsfesten for laget. 

Andreas ønsket velkommen og bordene var fint pyntet. 

Det har vært mange diskusjoner før medlemsfestene om dekking av 

bordene – skal bestikket ligge i hvit serviett til høyre? – hvordan 

skal kniven og gaffelen ligge? Men Andreas skar som regel igjennom 

og han lærte oss å sikte slik at alt stod likt på alle bord. Og fint ble 

det når Hans og Målfrid fikk de fine blomsteroppsatsene på bordet. 

Middag fra Lura turistheim smakte godt og fløtekaker som styret 

hadde laget var bare topp.  

Spillemann var Bjarne Bringedal og en gitarist.  

Solveig Bjordal leste stubber fra Torvald Thu. 

Det var alle i styret som stod for festen.  

Det ble en tradisjon med medlemsfest både vår og høst. 

På vårfestene har vi middag fra lura turistheim og senere på 

kvelden serveres det kaffe og hjemmebakte kaker. 

På høstfesten var det pinnekjøtt tilberedt av Sigbjørn Dysjaland. 

Vi i kjøkkengjengen har hatt noen heftige diskusjoner om det skal 

være muskat eller ikke muskat i kårotstappen. Det endte opp uten 

muskat de fleste gangene.  

Fin musikk og god underholdning av ymse slag har vi hatt. 

Allerede søndag 5. november hadde vi gammeldans igjen. Det var 

204 betalende personer. Sandnes spelemannslag spilte. 

Søndag 10. desember var årets siste gammeldans. Da ble det 

servert riskrem og kaffe – kringle og smultringer. Dette har blitt en 

tradisjon som vi har tatt med oss videre. Det kommer folk langveis 

fra for å smake den gode grøten. 

Spilte godt gjorde også Sandnes spelemannslag. De hadde som regel 

2 solister, Kåre og Normann som vekslet på å synge. 
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Gammeldanslaget arrangerte fest Nyttårsaften for medlemmer og 

kjente. Vi hadde kokke på kjøkkenet som stod for middagen og det 

var Terje’s trio som spilte. Opplegg og servering stod laget for. 

Etter hvert har andre tatt over nyttårsaften. Det ble vanskelig å få 

medlemmene til å stille opp. 

Hvert 5. år har vi hatt jubileumsfest som ble lagt til vårfesten med 

god underholdning og dans, musikk og middag. 

På årsmøtet den 21. januar 1990 ble det foreslått at laget skulle dra 

på tur og det ble nedsatt en turkomité – Eva Nordbø og Nils 

Folkvord sammen med formann Andreas. 

Det ble arrangert veldig mange fine turer. Allerede året etter 

starten ble den første turen igangsatt. Den gikk til Solborg hotell i 

Mandal i mars 1990. Det var 49 påmeldte. Leif Raugstad leide en 

Haga buss og kjørte oss trygt til Mandal. Turkomiteen serverte 

rundstykker, kaffe og kaker underveis. 

Vi var på besøk til et lag i Mandal som arrangerte kulturkveld. Det 

ble en svært vellykket tur. 

Neste tur ble høsttur til Eiken i september 1990. Denne gang hadde 

vi Ola Lilleland til sjåfør. Han kjørte oss trygt og godt og var et 

oppkomme av vitser. Bjarne Bringedal var med som spillemann. 

Og slik fortsatte det med 2 turer i året, vår og høst. Som regel gikk 

de fra fredag til søndag. 

Eva Nordbø bør spesielt nevnes i forbindelse med disse turene. Hun 

hadde full kontroll med turopplegget som alltid var vellykket. 
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Etter hvert ble det lengre turer og da arrangert av Idereiser og 

SørVestreiser. 

Dette har også vært interessante og fine turer. 

 

De siste årene har vi lagt avslutningen før sommerferien utenfor 

Grendahuset. Vi har vært på Flor og Fjære hvor vi hadde omvisning 

og middag – Ølbergtunet og Orre friluftshus hvor vi har grillet. Etter 

maten har dansen på Ølbergtunet gått så det suste på et sviktende 

og skjevt gulv. Og på Orre friluftshus gikk dansen mellom stolper og 

kunstverk. 

De siste årene har vi avsluttet dansen før sommerferien på 

grendahuset med rømmegrøt og spekemat. 

 

Opp gjennom årene er det gitt mange gaver til gode formål. I 1998 

og 2000 ga vi 30.000 til kreftsaken på Rogaland sykehus. 

Luftambulansen fikk kr. 10.000 til Norsk Solidaritet og kr 10.000 til 

Røde Kors. I 2004 gikk hele overskuddet fra Nyttårsfesten til støtte 

for flomofrene i Asia. Og i 2016 fikk Crux en gave på 10.000. 

Vi har også gitt flere pengegaver til Grendahuset. 

Men vi har også fått gaver. Sven Ravndal var primus motor for 

finansiering av hjertestarter i samarbeid med Grendahuset. Det 

resulterte i en fin gave på kr. 20.000 fra Lions Club Gandal og kr. 

5.000 fra Sparebank 1 – SR bank til kurs. 

På Kurset deltok 6 personer fra laget og 2 fra Grendahuset. 

Kurssertifikatet må fornyes annethvert år. Da var vi så heldige at vi 

hadde egen instruktør i laget – Ronald Sandvik. 
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Det har vært mange artige episoder i laget, slik som da en mann på 

søndagsdansen oppdaget at han stod der med en svart og en brun 

sko og han som hadde glemt skoene sine nr. 42 hjemme og fikk låne 

et par nr. 47 av broren sin på vei til dansen. Men med servietter i 

tåa gikk dansen glimrende. 

For å øke medlemstallet er det blitt arrangert mange kurs gjennom 

årene. Det har vært nybegynnerkurs og kurs for viderekomne. Kurs i 

Rørospols har det også vært. 

Aslaug og Sverre Bakke – Gunvor og Einar Mjåtveit og i de siste 

årene har Reidun og Knut Rød vært instruktører. Alle disse har 

solide kunnskaper om gammeldans som de har ført videre til glede 

for oss alle.  

Det har vært mange diskusjoner på vei hjem fra kurs – par som var 

uenig om hvordan dansen skulle gå. Var det byttomfot- eller gå-

steg? Skulle en svive rundt en eller to ganger?  

Noen av oss fikk også ekstraundervisning ute på gangen. Men det 

ordnet seg alltid etter hvert. 

Vi i Julebygda er svært heldige som gjennom alle år har hatt levende 

musikk på senen. Fra enkeltpersoner til store orkester og disse har 

vært trofaste gjennom mange år. 

Dugnadsånden i laget har vært stor – alle tar i et tak når det trengs. 

Medlemskapet i Julebygda gammeldanslag har ført mye godt med 

seg. Her treffer en bare glade og hyggelige mennesker og en knytter 

gode vennskapsbånd. 


